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Valtuustoaloitteessaan 20.3.2023 vasemmistoliiton valtuustoryhmä 
esittää, että ulvilalaisilta lasten ja nuorten liikuntaryhmiltä ei perittäisi 
koulujen käytöstä vuokraa. 
 
Ulvilan kaupunki perii kaikilta liikuntaseuroilta Ulvilan koulujen 
liikuntasaleista käyttömaksuja yhteensä noin 35 000 euroa. Tästä 
summasta noin 18 000 euroa kohdentuu alle 18-v ulvilalaisten 
liikuntaryhmien salimaksuihin. Tämän 18 000 euroa lisäksi FC Ulvila 
ry. maksaa alle 18-v joukkueiden Friitala-talon liikuntasalin käytöstä 
vuosittain noin 8 000 euroa. Yhteensä siis alle 18-v ulvilalaisten 
liikuntaryhmien tilakustannukset kaupungin kiinteistöihin ovat noin 26 
000 euroa. Osalla seuroista on myös alle 18-v salivuoroja Sataedun 
tiloissa. Sataedun ammattioppilaitoksen liikuntasali ole kaupungin 
kiinteistö, joten ne vuokrakulut eivät sisälly vuosittaiseen 26 000 
euroon. 

 
Ulvilan kaupunki tukee seurojen toimintaa jo huomattavasti sekä 
taloudellisesti että liikuntapaikkojen olosuhteista huolehtien. 
Sivistyslautakunta jakaa vuosittain liikuntaseuroille avustuksia 
yhteensä 62 700 euroa eri toimintoihin. Huomioitavaa on, myös se, 
että kaupunki tukee jo osaa seuroista tilojen maksuttomuudella. 
Seurat eivät maksa ulkoliikuntapaikkojen käytöstä kaupungille 
tilamaksuja. Mynsterin, Kaskelotin ja pesäpallostadionin 
tekonurmikenttien käytöstä ei peritä käyttömaksua ulvilalaisilta 
seuroilta.  

 
Ulvilan kaupungin teknisen osaston siivouspalvelu on todennut, että 
liikuntasaleista perittävät käyttömaksut käytetään koulujen 
liikuntasalien ylläpitokustannuksiin (siivous). Maksuttomia palveluita 
ei ole olemassa. Liikuntasaleista saatavat käyttövuokrat eivät kata 
edes salien ympärivuotisia siivouskustannuksia. 

 
Huomioitavaa on lisäksi se, että salimaksujen poistamisesta 
säästyneiden varojen kohdentuminen ei välttämättä kohdennu lasten 
ja nuorten liikunnan tukemiseen. Ei siis ole takuita siitä, että lasten ja 
nuorten jäsenmaksut tai nuoren joukkuemaksut pienentyisivät.   

 
Ulvilan kaupunki voi tukea ulvilalaisia liikuntaseuroja muokkaamalla 
liikuntapalveluiden avustushakemuksissa käytettävää 
pisteytyskaavaketta lisäämällä seurojen alle 18-v liikuntaryhmistä ja 
harjoitusmääristä saatavaa korvausta suuremmaksi.  

 
Ulvilan kaupunkistrategian mukaisesti yhteinen tahtotilamme on 
lisätä ulvilalaisten liikkumista kaikissa ikäryhmissä. Lasten ja nuorten 
liikkumisen edistämiseen on viime vuosina panostettu paljon. 



Harrastamisen Suomen malli tuo mahdollisuuden harrastaa ja 
kokeilla monia eri lajeja omassa lähikoulussa heti koulupäivän 
jälkeen – maksutta.  Koulujen arjessa liikkumista on lisätty 
koulupäivän aikana järjestämällä välituntiliikuntaa sekä lisäämällä 
oppitunteihin liikunnallisia elementtejä.  

 
Valtuustoaloitteen perusajatusta mukaillen haluamme luoda 
jokaisella lapselle mahdollisuuden harrastaa liikuntaa säännöllisesti. 
On tärkeää, että perheiden taloudelliset haasteet eivät ole este 
liikkua ja viihtyä kavereiden kanssa. 

 
Ulvilan kaupunki jatkaa edelleen toiminnan kehittämistä lasten ja 
nuorten liikkumisen edistämiseksi yhteistyössä seurojen ja huoltajien 
kanssa. Alle 18-vuotiaiden osalta emme kuitenkaan esitä 
liikuntasalien käyttömaksujen poistamista.  

 
 
 Ulvilan kaupungin hallintosääntö 134 §: Valtuutettujen aloitteet. 

 
Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 

 
Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää 

- antaa edellä esitetyn vastauksen Vasemmistoliiton 
valtuustoryhmän valtuustoaloitteeseen ulvilalaisten lasten ja nuorten 
liikuntaryhmien koulujen käytön maksuttomuudesta  
- esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus esittää 
valtuustolle, että valtuusto hyväksyy edellä esitetyn vastauksen 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmän valtuustoaloitteeseen koskien 
ulvilalaisten lasten ja nuorten liikuntaryhmien koulujen käytön 
maksuttomuudesta 

 
Päätös Sivistyslautakunta päätti 

- antaa edellä esitetyn vastauksen Vasemmistoliiton 
valtuustoryhmän valtuustoaloitteeseen ulvilalaisten lasten ja nuorten 
liikuntaryhmien koulujen käytön maksuttomuudesta. 
- esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus esittää 
valtuustolle, että valtuusto hyväksyy edellä esitetyn vastauksen 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmän valtuustoaloitteeseen koskien 
ulvilalaisten lasten ja nuorten liikuntaryhmien koulujen käytön 
maksuttomuudesta. 

 


